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Saop{tenje za javnost
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indikat profesionalnih
fudbalera „Nezavisnost„

dobio je krov nad glavom. Sku}ili
smo se u ulici Majke Jevrosime
broj 50. 

U naju`em centru Beograda,
svega dve stotine metara daleko
od prostorija Fudbalskog saveza
Srbije i Zajednice Jelen Super li-
ge, koje smatramo najbli`im part-

nerima u radu na pobolj{anju po-
lo`aja fudbalera u srpskom fud-
balu, okru`eni najja~im medij-
skim ku}ama „Politike“, „Novo-
sti“ i Radio Beograda, otvorili
smo dom za sve na{e ~lanove.

U opremanju prostora veliku
pomo} pru`io je FIFPro. Organi-
zacija oko koje su okupljena sva
svetska udru`enja fudbalera do-
nirala je opremu za video-konfe-
renciju sa centralom u holand-

skom gradu Hufdorpu (Hoof-
dorp), UEFA, FIFA i svim osta-
lim ~lanicama FIFPro.

Useljenje u nove prostorije
omogu}i}e nam lak{u komunika-
ciju sa ~lanstvom, br`e i efikasni-
je re{enje problema, ali i stvara-
nje dokumentacije neophodne
da pojedine slu~ajeve zastupamo
na najvi{em profesionalnom ni-
vou.

Vidimo se u Majke Jevrosime 50.

POMOĆ
U opremanju
prostora
veliku pomoć
pružio je

FIFPro
Organizacija
oko koje su
okupljena sva
svetska
udruženja
fudbalera

SPFN NA NOVOJ ADRESI

USELJENJE ZA GODIŠNJICU

S



Ekipa sastavljena od igra~a bez
ugovora, {to je preduslov za u~e{}e
na FIFPro turniru, u konkurenciji
Hrvatske, Slovenije, Bugarske,
Gr~ke i doma}ina [vajcarske osvo-
jila je prvo mesto. Trijumf je uve}an
progla{enjem Milutina Ivanovi}a za
najboljeg igra~a turnira, dok je Ni-
kola \uri} sa Dra`enom Jeli}em
(Hrvatska) i Dejanom Miljkovi}em

([vajcarska) podelio nagradu za
najboljeg strelca turnira, ~ime je
uspostavljena potpuna dominacija
na{eg tima.

Turnir odr`an po~etkom jula pr-
vobitno je trebalo da bude igran u
Austriji, u organizaciji Udru`enja
fudbalera Austrije (Vereingung der
fussballer – VDF). Za bazu je
odre|en sportski centar Fudbal-

kipa Sindikata profe-
sionalnih fudbalera

„Nezavisnost“ najtrofejnija je u Sr-
biji. Ostvarili smo het-trik. I sa
tre}eg FIFPro turnira vratili smo se
s peharom. Posle Sofije 2012. i Nio-
na (Nyon) 2013, osvojen je jo{ jedan
turnir igran u gradu UEFA. 
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FIFPro turnir u Nionu

E

tabela...
[vajcarska – Slovenija 1:0
Srbija – [vajcarska 2:0
Srbija – Slovenija 0:0

1. Srbija 2 1 1 0 2:0 4
2. [vajcarska 2 1 0 1 1:2 3
3. Slovenija 2 0 1 1 0:1 1

Bugarska – Gr~ka 0:0
Hrvatska – Gr~ka 3:0
Hrvatska – Bugarska 0:0

1. Hrvatska 2 1 1 0 3:0 4
2. Bugarska 2 0 2 0 0:0 2
3. Gr~ka 2 0 1 0 0:3 1

Slovenija – Gr~ka 1:0

[vajcarska – Bugarska 1:0

Srbija – Hrvatska 1:1 – 3:2

poredak...
1.SRBIJA
2. Hrvatska
3. [vajcarska
4. Bugarska
5. Slovenija
6. Gr~ka

Grupa A Grupa B Za peto mesto

Za tre}e mesto

Za prvo mesto

HET-TRIK
TIM SPFN ODBRANIO TROFEJ OSVOJEN U ŠVAJCARSKOJ 
U LETO 2013. I POTVRDIO DOMINACIJU U REGIONU

PONOVLJEN USPEH: Tim SPF NEZAVISNOST koji je trijumfovao na turniru u Nionu



skog saveza Austrije, „ku}a fudbala“
nedaleko od Be~a. U poslednjem
trenutku turnir je preme{ten u
Nion, u Sportski centar „Kolovrej“
(Colovray), vlasni{tvo evropske
ku}e fudbala. 

- Sve je bilo pripremljeno da pu-
tujemo u Austriju, avionske karte
bile su kupljene, ali dobili smo oba-
ve{tenje da krenemo ka [vajcarskoj,
jer }e turnir opet biti igran u sport-
skom centru UEFA. Uspeli smo na
vreme, u dosta kratkom roku, da se
reorganizujemo. Imali smo iskustva
sa pro{logodi{njeg puta do Niona,
pa smo na vreme stigli da osvojimo
trofej – podse}a Mirko Leki}, sekre-
tar SPF NEZAVISNOST.

„Operacija Nion 2“ po~ela je or-
ganizacijom priprema. Za bazu je
ovog puta izabran Zlatibor, gde se
pod komandom selektora Bobana
Dmitrovi}a i koordinatora Ajazdina
Nuhija okupila ekipa koja }e krenu-

ti ka [vajcarskoj. U odli~nim uslovi-
ma koje pru`a srpska planinska le-
potica i hotel „Palisad“, ekipa SPF
NEZAVISNOST odradila je sed-
modnevne pripreme tokom kojih je
igrala i dve prijateljske utakmice.
Protivnici su bili crnogorski timovi
iz Nik{i}a. Protiv Sutjeske pretr-
pljen je poraz 1:3, a protiv ̂ elika iz-
boren je nere{en rezultat 1:1.

- Zlatibor pru`a odli~ne uslove za
pripreme. Pro{le godine ekipa je
pripreme sprovela u sportskom cen-
tru Fudbalskog saveza Srbije u Sta-
roj Pazovi. Ove godine Zlatibor je
izabran zbog mogu}nosti da ekipa
odigra nekoliko pripremnih utak-
mica na kojima bi treneri i agenti
mogli da vide igra~e, {to je i krajnji
cilj ovakvih okupljanja. Rezultat je
manje bitan od mogu}nosti da fud-
baler odigra utakmicu i da bude
vi|en. Iskustvo boravka na Zlatibo-
ru je veoma dobro.
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25 
Hiljada evra
izdvojio je 

SPFN
za troškove
priprema i
učešća na
turniru u
Nionu

FIFPro turnir u Nionu
Srbija – Švajcarska 2:0
Aleksandar ^anovi}
Ivan Babi}
Mirko Radovanovi}
Darko Fejsa
Milan Nikoli}
Nikola \uri} (gol 26 min)
Vladimir Krnjinac
Du{an Grbi}
Lazar Popovi}
Igor Grkajac
Milutin Ivanovi}

Igrali su jo{: Mihailo Dobra{ino-
vi}, Stefan Nedovi}, Asmir Misini
(gol 60 min)

Slovenija – Srbija 0:0
Aleksandar ^anovi}
Ivan Babi}
Darko Jovandi}
Zoran Milovac
Milan Nikoli}
Mihailo Dobra{inovi}
Jovan Stefanovi}
Asmir Misini
Stefan Nedovi}
Lazar Popovi}
Milutin Ivanovi}

Igrali su jo{: Mirko Radovano-
vi}, Darko Fejsa, Nikola \uri},
Igor Grkajac, Du{an Grbi}

Srbija – Hrvatska 1:1,
penalima 3:2
Aleksandar ^anovi}
Ivan Babi}
Darko Fejsa
Nikola \uri}
Milan Nikoli}
Vladimir Krnjinac
Zoran Milovac
Du{an Grbi}
Stefan Nedovi}
Lazar Popovi}
Milutin Ivanovi}

Igrali su jo{: Mihailo Dobra{ino-
vi}, Asmir Misini, Igor Grkajac

FINALE

ekspedicija... Ekipu SPF NEZAVISNOST na turniru u Nionu ~inili su:
Aleksandar ̂ anovi}, Ivan Babi}, Mirko Radovano-

vi}, Darko Fejsa, Milan Nikoli}, Nikola \uri}, Vladimir
Krnjinac, Du{an Grbi}, Lazar Popovi}, Igor Grkajac
Milutin Ivanovi}, Mihailo Dobra{inovi}, Stefan Ne-
dovi}, Asmir Misini, Marko ^ampar, Darko Jovandi},
Zoran Milovac, Jovan Stefanovi}, Boban Dmitrovi},
trener, Vladan Rada~a, trener golmana, Ognjen Nin-
kovi}, fizioterapeut, Mirko Leki}, koordinator 

UPORNOST SE ISPLATILA: Naši igrači (plavi dresovi) 
u finalu turnira bili su bolji od hrvatskog tima
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petnaest kilometara od Kolovrej
centra. Doma}ini su organizovali
autobuski prevoz od hotela do Ko-
lovreja i povratak u hotel, a tokom
boravka u sportskom centru UEFA
svaka ekipa imala je obezbe|enu
svla~ionicu, teren za zagrevanje i
ru~ak. Ekonomi~no, po meri [vaj-
caraca, izmereno da ne ko{ta vi{e
nego {to je potrebno, ali dovoljno za
prijatan boravak u Nionu.

Ono {to ostane u senci utakmica,
o ~emu se tokom turnira najmanje
pri~a, je dru`enje van terena {to
ostaje kao sna`niji utisak u odnosu
na igru i rezultate. Dru`enje sa fud-
balerima iz regiona podstaklo je pri-
jateljstva koja }e biti potvr|ena i u
godinama koje dolaze, uz malo
sre}e i u druga~ijim uslovima kada
igra~i koji su u~estvovali na FIFPro
turniru prona|u klubove.

- Kad utakmica po~ne pobeda je
uvek u prvom planu, ali podi}i pe-
har nije svrha ovakvih FIFPro tur-
nira. S druge strane, rezultat uvek
privla~i pa`nju i skre}e pri~u na kva-
litet. Bez kvaliteta ne mo`e da se
do|e do rezultata i tako se krug zat-
vara. Ovo je na{ tre}i trijumf na FIF-
Pro turnirima o ~emu se ve} pro~ulo
Evropom. Pobednici uvek lak{e
iza|u u prvi plan. Zato o~ekujemo
da mo`da ve} slede}e godine dobi-
jem poziv za u~e{}e na nekom
ja~em turniru, na kome se okupljaju
ekipe igra~a bez ugovora iz
Nema~ke, Austrije, Holandije...
Het-trik ostvaren u tri godine i nas
obavezuje da poku{amo da se podi-
gnemo na vi{i nivo kao organizacija
– ka`e Mirko Leki}, generalni se-
kretar Sindikata profesionalnih fud-
balera „Nezavisnost“. 

SPF NEZAVISNOSTje i ove go-
dine obezbedio opremu za igra~e.
Cela akcija je u potpunosti sprove-
dena u organizaciji sindikata. Fud-
balski savez Srbije ponovo je, kao i
prethodnih godina, ostao po strani.

- Slovena~ki i bugarski nacionalni
savezi su, na primer, prepoznali
zna~aj FIFPro turnira i pomogli su
odlazak ekipe u Nion. Mi nismo bili
te sre}e. Pripreme, odlazak u Nion
i boravak u [vajcarskoj u potpunosti
je organizovao sindikat, ali na kraju
to i nije toliko bitno. Uo~i svake
utakmice intonirana je himna Srbi-
je, a po zavr{etku turnira zastava
na{e zemlje podignuta je na najvi{i
jarbol – podse}a Mirko Leki}.

Turnir je organizovan na visokom
nivou. Ekipe su bile sme{tene u ho-
telu sa ~etiri zvezdice, udaljenog

jubilej...
(HOLANDIJA)

Uholandskom gradu Rijnsbur-
gu (Rijnsburg) je ovog leta

odr`an deseti FIFPro turnir na ko-
me su u~estvovale ekipe najve}ih
evropskih fudbalskih sindikata.
Na turniru su u~estvovali Belgija-
nac Fransoa Kompani (Fransois
Kompany), mla|i brat Vinsenta
(Vincent) Kompanija, kapitena
{ampiona Engleske Man~ester si-
tija, [panac Raul Navas (Raul Na-

vas), u pro{loj sezoni ~lan Eibara,
Holan|anin Naim Arab (Naim
Arab), biv{i ~lan Brede (NAC Bre-
da)...
Za najboljeg igra~a progla{en je
Bruno Erero (Bruno Herrero), {to
mu je donelo ugovor sa {panskim
drugoliga{em \ironom (Girona
FC).

poredak...
1.[panija
2. Francuska
3. Danska
4. Holandija
5. Portugal
6. Belgija

ZASLUŽENO SLAVLJE: Posle osvajanja 
turnira ekipa je umela da proslavi uspeh

PROTIVNICI I SARADNICI:
Mirko Lekić, sekretar
SPFN, i Mario Jurić,
gensek iz hrvatskog
udruženja fudbalera



je bio najbolji mogu}i potez. Zah-
valjuju}i sindikatu fudbalera jo{
igram fudbal. Sindikat mi je pomo-
gao kad mi je bilo najte`e. Sada
igram van Srbije, ali i dalje sam ~lan
SPFN. 

Na kakve ste reakcije nailazili
kad bi va{i saigra~i ~uli da ste
~lan SPFN?
- Na razli~ite sam reakcije naila-

zio. Saigra~i su uglavnom bili zna-
ti`eljni, interesovalo ih je {ta zna~i
biti ~lan sindikata. Neki od igra~a
su poslu{ali moj savet i u~lanili se u
sindikat, neki su ostali ravnodu{ni.
Njima je verovatno dobro i nemaju
potrebu za pomo} sindikata. Ne
prigovaram im ni{ta, ~lanstvo u sin-
dikatu je li~ni izbor, ali svakome sa-
vetujem da se u~lani, {to narod ka`e
„zlu ne trebalo“. U fudbalu se sita-
cija lako preokrene, nikad se ne zna
kad }e pomo} zatrebati. Najbolje je
da pomo} sindikata nikada ne za-
treba kao {to je meni bila potrebna,
ali srpski fudbal nosi mnoga izne-
na|enja...

Kako ste zadovoljni novim klu-
bom?
- Dosta sam zadovoljan, s obzu-

rom da smo po~eli skoro od nule.
Slavija je proletos bila pred
ga{enjem, ali nekoliko ljudi je uspe-
lo da sa~uva klub. Do{lo je mnogo

novih igra~a i tokom leta napravlje-
na je potpuno nova ekipa sa puno
mladih igra~a. Ja sa nepune 24 go-
dine sam u grupi iskusnijih igra~a.
Krenuli smo polako, dobro napre-
dujemo. 

Da se nadamo da vas ne}emo vi-
deti na slede}em turniru igra~a
bez ugovora?
- Iskreno se nadam da }u propu-

stiti nekoliko naredih turnira. Bila
mi je ~ast da igram za ekipu srpskog
sindikata, u~estvovao sam u osvaja-
nju dva turnira u Nionu, upoznao
sam puno igra~a s kojima sam po-
stao prijatelj, ali razume}e me sva-
ko kad ka`em da se nadam da }u
slede}e leto provesti kao igra~ sa
ugovorom. Savetova}u, ipak, sva-
kome da iskoristi {ansu koju
pru`aju turniri poput onog u Nio-
nu. Mogu}nost da se odrade kratke
pripreme i odigra nekoliko utakmi-
ca ne bi trebalo propustiti. Voleo
bih da u Srbiji mo`emo da organi-
zujemo sli~an turnir, da ne moramo
da idemo do [vajcarske ili nekih
drugih zemalja da bi nas videli tre-
neri i agenti. Ja }u takve turnire
uvek podr`avati. Ne znam {ta nosi
sutra. Nadam se da }u propusti sle-
de}i turnir, ali ako u godinama koje
dolaze opet do~ekam leto kao igra~
bez ugovora sigurno }u se prijaviti. 
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Intervju
MILUTIN IVANOVIĆ, 
NAJBOLJI IGRAČ FIFPro TURNIRA U NIONU

U NIONU
se vratio
fudbalu

Drugi put ste u~estvovali na FIF-
Pro turniru u Nionu. Kakvi su
utisci?
- Ovogodi{nji turnir je bolje orga-

nizovan nego pro{logodi{nji. Do-
ma}ini su se vi{e potrudili. Ove go-
dine su vi{e pa`nje posvetili
igra~ima, dok je pro{le godine
pa`nja bila usmerena na ekipe.
Pro{le godine nije bilo
pojedina~nih nagrada.

Kako ste do`iveli izbor za najbo-
ljeg igra~a tunira?
- Bio sam iznena|en. Znaju}i ka-

ko je bilo pro{le godine, nismo
o~ekivali dodelu pojedina~nih na-
grada. Zato sam se iznenadio kad
sam ~uo da sam progla{en igra~em
turnira. Potom je to ose}anje sme-
nio ponos. Ipak je to turnir sa vi{e
od stotinu igra~a, a ja me|u svima
njima najbolji. Li~no, nagrada mi
mnogo zna~i, jer sam se na turniru
u Nionu prakti~no vratio fudbalu.

[ta vas je udaljilo 
od fudbala?
- Imao sam mnogo problema o

kojima je pisala i srpska {tampa.
Sindikat mi je mnogo pomogao da
re{im problem sa ugovorom koji
sam imao sa Jagodinom, ali sva ta
administracija odnela je puno vre-
mena. Potom sam pre{ao u Ra-
dni~ki iz Niša gde za {est meseci ni-
sam odigrao ni jedan minut. Na-
slu}ujem za{to je bilo tako, ali ne
mogu o tome da govorim javno, jer
nemam dokaza. Posle svega, muka
mi je bila od fudbala i pomi{ljao
sam da zavr{im karijeru. Na sre}u,
postoji srpski sindikat fudbalera i
turniri za igra~e bez ugovora. Prija-
vio sam se i za ovogodi{nji kamp i
nisam pogre{io. Zahvaljuju}i turni-
ru u Nionu potpisao sam ugovor sa
Slavijom iz Isto~nog Sarajeva i u
potpunosti se vratio fudbalu.

Koliko dugo ste ~lan SPF NEZA-
VISNOST?
- U~lanio sam se 2011. godine i to

Spori
povratak 
Da li planirate
povratak u srpski
fudbal?

- Pro{ao sam kroz
naporan period. U
dva kluba Super li-
ge, Jagodini i Ra-
dni~kom iz Kragu-
jevca, proveo sam
tri godine, a nisam
odigrao ni jednu
prvenstvenu utak-
micu. Posle svega
prili~no sam
ogor~en na neke
ljude, toliko da ve-
rujem da za mene
neko vreme nema
mesta u srpskim
klubovima. Ne mo-
gu da ka`em da se
ne}u vratiti, ali
`elim da neko vre-
me budem po stra-
ni. Vide}emo {ta }e
biti za godinu,
dve...

NAJBOLJI U NIONU: Milutin Ivanović



stanju. S vi{kom kilograma, slabo
kondiciono pripremljeni. Ne bi ta-
ko smeli. FIFPro turnir je izlog
fudbalera, a ne prilika da malo tre-
niraju i odigraju poneku utakmi-
cu. Igra~i bi morali da promene
stav prema ovakvim turnirima.
Pod zastavom Srbije osvojeni su
pro{le i ove godine turniri u Nionu
i to privla~i pa`nju. Kad ve} mogu
da se dobro predstave u tako krat-
kom roku, igra~i moraju da pove-
du ra~una da ve} na pripreme
do|u spremni za najja~e treninge. 

Rezultat pokazuje da se ekipa
dobro organizovala u kratkom
roku…
- Posle dvadesetak dana prove-

denih sa tim momcima, samo mi
jedno nije jasno: kako je mogu}e
da neki od njih nemaju klub u Sr-
biji!? Kvalitet sigurno nije razlog
tome. Ne bih da naga|am u ~emu
je problem, ali ne{to jeste {to ne-
ma mnogo veze s fudbalom. Za te
momke sigurno ima mesta u sva-
kom timu u Srbiji. 

Za{to vi{e 
niste ~lan SPFN?
- Bio sam ~lan SPFN od osniva-

nja, jedno vreme bio i ~lan
Izvr{nog odbora, ali kad sam
po~eo da radim kao trener odlu~io
sam da se povu~em i da ne zauzi-
mam mesto nekome od igra~a. Ja
sada pripadam drugoj strukturi u
fudbalskoj organizaciji, mada }u i
kao trener podr`avati i pomagati
rad Sindikata. 

Austrijanci ne brinu o ugovorima 
Kakva su va{a iskustva kao ~lana sindikata fudbalera?

- Dok sam igrao u Srbiji, sindikata fudbalera nije bilo. Sa takvom organiza-
cijom prvi put sam se upoznao u Austriji. Kad sam 1996. do{ao u Grac,
pri{li su mi kapiten i zamenik kapitena i savetovali mi da se u~lanim u sindi-
kat. To je savet koji se slu{a. Austrijski sindikat je jedan od najbolje organi-
zovanih u Evropi, a najmanje se bavi problemima ugovora igra~a. Igra~u se
svakog meseca sa ra~una, jer plata se tamo samo tako prima, odvaja 23
evra na ime ~lanarine. Sindikat tako dobija sredstva da organizuje razne
akcije. U klubove odlaze biv{i igra~i da govore o svojim iskustvima po za-
vr{etku karijere, advokati koji obja{njavaju {ta sve zadr`e ugovori i {ta je
promenjeno u pravilima, organizuju humanitarne akcije i mnogo toga dru-
gog. Li~no mi je jednom zatrebao sindikat i problem mi je odmah re{en. U
Srbiji smo morali da krenemo od nule. Puno toga je ura|eno, ali nije dobro
{to se najvi{e vremena odvaja na re{avanje problema ugovora. 
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Kao fudbaler nikada niste bili
u~esnik FIFPro turnira. Kakav
ste utisak o turniru igra~a bez
ugovora stekli sa pozicije trene-
ra?
- Ovakvi turniri su veoma korisni

i za igra~e i za trenere. Uvek je bo-
lje igrati i trenirati, nego sedeti i
~ekati da se neko seti i pozove.
Ideja je odli~na i trebalo bi da raz-
mislimo kako da je primenimo i na
lokalnom, srpskom nivou. Bilo je
nekih razgovora na tu temu, ali ko-
liko znam samo u okviru Sindikata
kao predloga. Na ̀ alost, SPFN ne
mo`e sam da realizuje takav pro-
jekat. Potrebna je podr{ka Fudbal-
skog saveza Srbije.

Otkud Vi na 
klupi tima SPFN?
- Turnir je trebalo da bude

odr`an u Austriji. U toj zemlji sam
igrao devet godina. Li~no sam
uvek imao `elju da se u Austriji
predstavim i kao trener. Predsed-
nik SPFN Mirko Poledica, posle
dugo godina prijateljstva, naslutio
je moju `elju i ponudio mi da po-
vedem ekipu. Kasnije je turnir iz
Austrije preseljen u [vajcarsku, ali

to vi{e nije bilo bitno. Uveliko smo
bili u poslu koji smo okon~ali osva-
janjem turnira u Nionu.

Osvajanje turnira dovoljno go-
vori o igri ekipe. [ta je ono {to
trofej sakriva?
- Kako je bolja jedna pametna

kritika od sto glupih pohvala, sada
i ja kao trener vi{e pa`nje
posve}ujem popravljanju nekih
gre{aka nego {to u`ivam u rezul-
tatu. Moram da skrenem pa`nju
da je izvestan broj igra~a do{ao na
pripreme za turnir u zapu{tenom

Iz ugla struke

BOBAN DMITROVIĆ, SELEKTOR TIMA SPFN

Neophodna ve}a ozbiljnost

DOBAR 
POČETAK: 

Boban 
Dmitrović

Ro|en:
2. 4. 1972. 
u Kraljevu.
Pozicija u timu: 
odbrana, centralni 
defanzivni
Klubovi: 

1993-96: 
Rad (83 utakmice

/4 gola), 
1996-2003: 
Grac (198/12)
2003/05: 
[turm (52/0)
2005-07: 
Borac ^a~ak (155/10)
2011/12: 
Sloga Kraljevo (32/9)

Repezentacija:
13/0

LI^NA KARTA



Kako komentari{ete pojavu sin-
dikata fudbalera u srpskom fud-
balu?
- Veoma pozitivno. Prvenstveno

iz razloga {to sve vi{e napreduju u
radu i primetno je da su
prevazi|ene pote{ko}e koje prate
svaku organizaciju u po~etnoj fazi
rada. Formiranjem sindikata fudba-
lera najvi{e su dobili fudbaleri, ali i
srpski fudbal u celini, jer zalaganje
za uvo|enje reda i po{tovanje pra-
vila osnov je za uspe{an rad neke or-
ganizacije.

Kakva je Va{a saradnja sa pred-
stavnicima sindikata fudbalera?
-Odgovor na ovo pitanje je nasta-

vak na prethodni odgovor. Moja sa-
radnja sa predstva-
nicima sindikata je,
po mom mi{lju,
veoma dobra. Sa-
ra|ivali smo na iz-
radi mnogih propi-
sa, a posebnom pri-
likom dono{enja
Pravilnika o radu
Arbitra`nog suda.
Stalna je i, nadam
se, uspe{na sara-
dnja i kada je u pi-
tanju rad Disciplin-
ske komisje Fud-
balskog savzea Sr-
bije. U mnogim
segmentima posti-
gli smo konseznus
o klju~nim pitanji-
ma i nadam se da
}e se saradnja samo unaprediti.

Izvr{ni odbor Fudbalskog saveza
Srbije imenovao Vas je za pred-
sednika Arbitra`nog suda FSS.
Kako do`ivljavate novu obavezu?
Imenovanje za predsednika Arbi-

tra`nog suda je ~ast  i velika obave-
za. Obaveza je utoliko odgovornija
jer je u pitanju rad organa Fudbal-
skog saveza Srbije koji je novoosno-
van i koji bi trebalo da utemelji put
pravi~nom i ekonomi~nom re{avnju
sporova unutar FSS. Nadam se da

smo se dobro pripremili i da imamo
kvalitetne sudije. Sa radom po~inje-
mo 25. avgusta 2014. godine.

Gde }e biti sedi{te Arbitra`nog
suda?
-Sedi{te suda u je Beogradu, Te-

razije 3, sprat osmi. U prostorijama
Fudbalskog saveza Srbije.  

[ta o~ekujete od rada Arbi tra -
`nog suda?
O~ekujem da ispravi sve  dosa-

da{nje nedostatke u re{avanju imo-
vnskih sporova i da stvori autorita-
tivno pravno telo koje }e svojim
ugledom stvoriti poverenje svih
u~esnika u Fudbalskom savezu Sr-
bije da }e njihovi sporovi biti pra-
vno, pravedno i efikasno re{eni. Mi-

slim da }e formiranje
ovog suda doprineti da
klubovi, igra~i i drugi
u~esnici u fudbalskoj
igri ozbiljnije pristupe
zaklju~enju ugovora i
ispunjenju svojih ugo-
vornih obaveza.

Kako }e funkcioni-
sati Arbitra ̀ ni sud?
Arbitra`ni sud funk-

cioni{e na principu do-
brovoljnosti. Odno-
sno, stranke ugovaraju
nadle`nost
arbitra`nog suda ili
pristaju na njegovu na-
dle`nost. U
najkra}em, sud funk-
cioni{e tako {to se naj-
pre, kao obavezno po-

ku{ava mirno re{enje spora pred ar-
bitrom pojedincem koji, ukoliko do
mirnog re{enja spora ne do|e, ne
mo`e biti arbitar prilikom odlu~iva-
nja u sporu. Sporove male vrednosti
do 7.500,00 evra re{ava arbitar po-
jedinac, a sporove ve}e vrednosti
ve}e trojice arbitara od kojih po jed-
nog biraju stranke u sporu, a tre}e
odre|uje predsednik suda.

Po{to su odluke Arbitra`nog su-
da kona~ne, po kom }e principu
odluke biti sprovo|ene?

Aktuelno

BRŽE DO
PRAVDE

8

SLOBODAN PAJOVIĆ, 
PREDESEDNIK ARBITRAŽNOG SUDA
FUDBALSKOG SAVEZA SRBIJE

Sporove male
vrednosti do

7.500
evra rešava
arbitar
pojedinac, a
sporove veće
vrednosti veće
trojice arbitara 

TEŽAK
ZADATAK:
Slobodan
Pajović
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^lan 1.
Ovim pravilnikom se odre|uje jedinstven si-
stem pravne za{tite i pru`anja pravne pomo}i
~lanovima SPFN, sve u skladu sa Statutom
SPFN .

^lan 2.
Jedinstvenim sistemom pravne za{tite SPFN,
obezbe|uje se organizovanje i finansiranje
pravne pomo}i u okviru SPFN.
SPFN ovim putem obezbe|uje pravnu pomo}
i pravnu za{titu svojim ~lanovima, na osnovu
jedinstvenog sistema pravne za{tite. Tako|e,
SPFN }e pru`ati pravnu pomo} svojim ~lano-
vima u me|unarodnim sporovima (FIFA DRC),
uz partnerstvo sa drugim sindikatima i
udru`enjima fudbalera, koji su ~lanovi FIFPro.

^lan 3.
Pravna pomo} sadr`i slede}e pravne i fakti~ke
radnje:
- Konsultacije ~lana sa predstavnicima SPFN ili
ovla{}enim advokatom SPFN, koji ima za-
klju~en Ugovor sa SPFN o zastupanju i
pru`anju pravne pomo}i

- Usmeni ili pismeni savet ovla{}enog advoka-
ta SPFN, koji ima zaklju~en Ugovor sa SPFN
o zastupanju i pru`anju pravne pomo}i

- Sastavljanje profesionalnih ugovora izme|u
igra~a i poslodavca 

- Sastavljanje predloga, tu`bi i ostalih zahteva
u postupku za{tite prava pred Arbitra`nim
sudom FSS, FIFA i CAS

- Zastupanje ~lanova u pregovorima sa Klu-
bom pre zaklju~enja ugovora, kao i u po-
stupku radi mirnog re{enja spora, 

- Zastupanje ~lanova na raspravama pred Ar-
bitra`nim sudom FSS do okon~anja spora,
kao i prilikom sprovo|enja drugih fakti~kih i
pravnih radnji  u vezi sa za{titom prava ~la-
nova SPFN po osnovu ugovora, sve
isklju~ivo u okviru rada fudbalskih organa.

^lan 4.
SPFN ne}e zastupati svoje ~lanove pred redo-
vnim sudom ve} izri~ito pred nadle`nim su-
dom FSS, FIFA i CAS.

^lan 5.
Besplatnu pravnu pomo} mo`e ostvariti svaki
~lan SPFN, samo pod uslovom da je najmanje
6 meseci pre dana obra}anja SPFN radi
pru`anja potrebne pomo}i postao ~lan SPFN i
da je do tog dana platio celokupnu ~lanarinu
SPFN.

^lan 6.
SPFN se obavezuje da za svakog ~lana SPFN
koji ispunjava uslove za besplatnu pravnu po-
mo}, plati sve advokatske tro{kove, tro{kove
ve{ta~enja i takse u arbitra`nom postupku.
Svaki ~lan SPFN se obavezuje, pod punom
materijalnom i krivi~nom odgovorno{}u, da
po okon~anju postupka i naplate finansijskih
sredstava od protivne strane, odmah isplati
na ra~un SPFN sve tro{kove i takse koje je
SPFN platio u njegovo ime i za njegov ra~un.
^lan SPFN se obavezuje pod punom materijal-
nom i krivi~nom odgovorno{}u, da nakon de-
limi~nog uspeha u arbitra`nom sporu protiv
Kluba, radi utvr|ivanja visine naknade {tete -
tzv. kompenzacije koju je pretrpeo i naplate fi-
nansijskih sredstava od protivne strane, od-
mah isplati na ra~un SPFN sve tro{kove koje je
SPFN platio u njegovo ime i za njegov ra~un.
^lan SPFN se obavezuje pod punom materijal-
nom i krivi~nom odgovorno{}u da, u slu~aju
mirnog re{enja spora u toku postupka ili pov-
la~enja tu`be, zaklju~enja poravnanja i sli~nog
okon~anja spora, odmah isplati na ra~un
SPFN sve tro{kove koje je SPFN platio u njego-
vo ime i za njegov ra~un.
^lan SPFN }e trajno izgubiti pravo na ~lanstvo
u SPFN ukoliko ne bude odmah vratio SPFN
napla}ena sredstva od protivne strane koja se
odnose na sve advokatske tro{kove, tro{kove
ve{ta~enja i takse u arbitra`nom postupku.
Osim toga, ukoliko ~lan SPFN ne bude odmah
vratio SPFN napla}ena sredstva od protivne
strane koja se odnose na advokatske tro{kove,
tro{kove ve{ta~enja i takse u arbitra`nom po-
stupku, ~lan SPFN se potpisivanjem pristupni-
ce obavezuje da SPFN isplati dvostruki iznos
navedenih tro{kova kao vid naknade {tete
SPFN.

^lan 7.
Igra~i koji ne ispunjavaju uslove predvi|ene u
~lanu 5. ne mogu ostvariti pravo na besplatnu
pravnu pomo}.

^lan 8.
Igra~ koji je potpisao pristupnicu SPFN ali nije
platio ~lanarinu u celosti, mo`e dobiti samo
besplatan savet usmenim putem.

^lan 9.
Igra~ koji zatra`i pravnu pomo} od SPFN a
ustanovi se da nije ~lan SPFN i da nema potpi-
sanu pristupnicu, ne}e dobiti nijednu vrstu
pravne pomo}i.

^lan 10.
U slu~aju {trajka ili drugog oblika protesta,
koju organizuje i vodi SPFN, svaki ~lan SPFN
ima pravo na besplatnu pravnu pomo} bez
obzira koliko je dugo ~lan SPFN.

^lan 11.
Ovla{}eni advokati SPFN imaju obavezu da
po pregledu dokumentacije naprave stru~nu
procenu o osnovu za pokretanje postupka.
Ukoliko je zahtev ~lana neutemeljen i neosno-
van, SPFN ima pravo da odbaci zahtev ~lana
za pravno zastupanje.
^lan SPFN nema pravo da o tro{ku SPFN, radi
pru`anja pravne pomo}i, anga`uje advokate
koji nemaju zaklju~eni ugovor o zastupanju
sa SPFN, te u tom smislu ne postoji obaveza
SPFN da predujmi tro{kove za usluge advoka-
ta koga je ~lan privatno anga`ovao.

^lan 12.
^lan SPFN koji koristi pravnu pomo}, du`an je
da izda ovla{}enje ovla{}enom advokatu
SPFN za zastupanje pred nadle`nim organi-
ma za ostvarivanje prava.

^lan 13.
Pravnu pomo} obezbe|uju ugovoreni ( ov-
la{}eni) advokati SPFN, koji su uvek vremenski
dostupni svim ~lanovima SPFN.

^lan 14.
Kada se utvrdi da igra~ ispunjava sve uslove
za besplatnu pravnu pomo}, SPFN je du`an
da u roku od 3 (tri) dana od dana prijema
kompletne dokumentacije koju je ~lan SPFN
du`an da dostavi, obavesti ~lana SPFN usme-
nim putem o mi{ljenju u spornom predmetu.
SPFN je du`an da u roku od 7 (sedam) dana
od dana prijema kompletne dokumentacije,
pokrene sve neophodne pravne radnje u cilju
za{tite prava ~lana SPFN. 
U slu~aju da postoji potreba i da se po proce-
ni ovla{}enih advokata SPFN radi o hitnom
slu~aju koji ne trpi odlaganje, SPFN je du`an
da odmah po prijemu kompletne dokumen-
tacije od ~lana SPFN, pokrene sve neophodne
pravne radnje u cilju za{tite prava ~lana SPFN.
Ove odredbe se posebno odnose na predme-
tne sporove kojima preti zastarevanje.

^lan 15.
Odredbe ovog pravilnika va`e od
25.08.2014.godine.

PRAVILNIK O PRAVNOJ POMO]I ^LANOVA SPFN

Izvr{ni odbor SPF NEZAVISNOST
Mirko Poledica, predsednik
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Odluke Arbitra`nog suda su pra-
vnosna`ne i izvr{ne i imaju snagu iz-
vr{ne sudske odluke, dakle, podo-
bne su za sprovo|enje izvr{enja kao
sve druge sudske odluke redovnih
ili privrednih sudova. Dodatno {to
obezbe|uje ispunjenje ovih odluka
je {to du`nici podle`u sankcijama
Disciplinskih organa Fudbalskog
saveza Srbije, na primer klubovima
se mo`e izre}i zabrana registracije
igra~a do ispunjenja obavezi ili iz-
re}i neka diciplinska sankcija.

Kakve }e biti posledice po klub ili
igra~a ako ne budu po{tovali
odluke Arbitra`nog suda? Ko je
zadu`en da odluku sprovede u
delo?
-Ve}a sam naveo da odluke mo`e

sprovesti sud u izvr{nom postupku
a i Disciplinska komisija svojim
sankcijama mo`e primorati du`nike
da ispune obaveze. 

Da li smatrate da propisi Fud-
balskog saveza Srbije diskrimi-
ni{u igra~e, jer su du`ni da dok
~ekaju odluku suda da ispunja-
vaju profesionalne obaveze dok
ih klub i dalje ne pla}a? Da li su
time povre|ena ustavna prava
igra~a?
Igra~i nisu diskriminisan propisi-

ma Fudbalskog saveza Srbije. Na-
protiv, mislim da smo poslednjih go-
dina doneli veoma dobre i progre-
sivne propise i kada ih poredim sa
drugim evropskim zemljama spada-
mo u sam vrh. Igra~i nisu diskrimi-
nisani, jer imaju mogu}nost na ra-
skid ugovora na {tetu kluba i da na-
stave karijeru u drugom kulubu, a
da odluku suda sa~ekaju u tom dru-
gom klubu. Ono {to je va`no napo-
menuti je da }e Arbitra`ni sud hitno
re{avati status igra~a i punova`nost
ugovora, a potom visinu tu`benog
zahteva, tako da nema mogu}nosti
da prava igra~a budu povre|ena.
Osim toga postupak pred
Arbitra`nom sudom bi}e mnogo

efikasniji od postupka pred redo-
vnim i drugim sudovima. Postupak
i do sada pred sada{njim organima
saveza bio je na zavidnom nivou {to
se ti~e efikasnosti.

Koliko Arbitra`ni sud mo`e da
uti~e na popravljanje stanja u sr-
pskom fudbalu, da li }e na~in
odlu~ivanja podi}i na vi{i nivo?
-Svakako da }e odlu~ivanje biti na

vi{em nivou, a samim tim doprine}e
uspostavljanju reda, jer efikasno i
autoritativno sudsvo regilisanjem
spornih odnosa doprinosi da tih
spornih odnosa bude manje i to je
ve} veliki doprinos.

Da li o~ekujete da radom Arbi-
tra`nog suda bude smanjen broj
sporova, jer statisti~ki imamo
najve}i broj sporova u svetu?
Upravo sam to rekao u prethod-

nom odgovoru. Mislim da je do sada
bilo mnogo sporova, jer su mnogi
smatrali da obaveze po odlukama
organa saveza ne}e morati da spro-
vode, ali kada uvide da im je bolje
da dobrovoljno ispunjavaju obaveze
jer }e izbe}i dodatne tro{kove, a
spor }e biti efikasno re{en i mora}e
da obavezu ispune i da dodatno pla-
te.

[ta predla`ete, kao iskusan
sportski radnik, da bude
ura|eno kako bi broj sporova bio
manji? [ta bi trebalo da urade
klubovi, a {ta igra~i?
I klubovi i igra~i trebalo bi vi{e da

se oslone na pravnu struku. Da ugo-
vore ne potpisuju ishitreno. Igra~i

imaju sada svoj sindikata sa dobrom
pravnom  slu`bom i dovoljno je da
se obrate za pravnu pomo} i ve} }e
svoj polo`aj znatno popraviti.

Da li smatrate da klubovima pri-
pada najve}i deo krivice za stanje
u kome se nalaze, a da krivca
naj~e{}e tra`e u nekom drugom?
Ne bih generalizovao problem.

Stanje u klubovima je vema te{ko.
Vodio sam klub i znam kakvi su pro-
blemi. Nije lako re{ti pitanje statusa
klubova. U zemlji postoji oko 2.500
klubova. Podjednako je va`no da
postoji klub u Ubu kao i u Beogra-
du. Bez malih klubova ne bi bilo ni
velikih klubova ni velikih igra~a. Ne
mogu se svi klubovi privatizovati, pa
je pitanje pravnog statusa klubova
od odlu~uju}eg zna~aja. U pitanju
je veoma kompleksan problem.

Kao predsednik Disciplinske ko-
misije FSS imali ste principijelan
i tvrd stav. Da li }ete takvi biti i na
novoj funkciji?
Trudi}u se da bude tako i bolje.
Prime}eno je da je jedan od naj-
ve}ih problema koji se pojavljuje
u srpskom fudbalu zanemareno
{kolovanje igra~a. Da li imate ne-
ki savet igra~ima kako da se isto-
vremeno bave profesionalnim
fudbalom i da se {koluju?
To je veliki problem. U tom po-

gledu treba izv{iti pritisak na klubo-
ve da se po~nu baviti re{avanjem
ovog problema. U tom pogledu ulo-
ga sindikata fudbalera mo`e biti izu-
zetna i odlu~uju}a.

Odluke Arbitražnog suda su pravnosnažne i
izvršne i imaju snagu izvršne sudske odluke,
dakle, podobne su za sprovođenje izvršenja kao

sve druge sudske odluke
redovnih ili privrednih sudova.
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Humanitarna akcija SPFN

Majske poplave nanele su
ogromnu materijalnu {tetu

Srbiji, a pored brojnih ku}a, fa-
brika, rudnika, `itnica, vo}njaka,
voda je nanela i mnogo problema
fudbalskim klubovima. Uni{tena
su igrali{ta, o{te}ena je oprema...
Puno klubova ni`eg ranga ostalo
je bez osnovnih sredstava i dove-
deno je u pitanje da li }e mo}i da
se takmi~e.

Sindikat profesionalnih fudba-
lera „Nezavisnost“ pokrenuo je
akciju pomo}i klubovima ~ija je
imovina o{te}ena ili uni{tena u
najve}oj elementarnoj nepogodi

koja je zadesila na{u zemlju u po-
slednjih sto godina. Zahvaljuju}i
donacijama FIFPro i sredstvima
SPFN, obezbe|ena je suma u iz-
nosu od 20.000 evra kojom su ku-
pljene lopte i dresovi koji }e biti
podeljeni u velikoj akciji.

Uni{tavanje klupske imovine
najve}i udarac zadalo je mla|im
selekcijama, koje su ostale bez
osnovnih rekvizita i opreme za
treninge i igranje utakmica.
SPFN je zato poseban akcenat u
ovoj akciji stavio na donacije lopti

i dresova za juniorske ekipe, ma-
da pri tom nisu zaboravljeni i za-
nemareni ni seniorski timovi. 

Ovo je prva humanitarna akcija
ovakve namene, pa su u „prvom
krugu“ obuhva}ena 23 kluba iz
Beograda, ali pomo} je doprem-
ljena i klubovima iz okoline [apca
i Obrenovca. Tako|e pomo} su
dobili  Radni~ki Svilajnac, Jedin-
stvo U`ice, Parmenac, FAP Pri-
boj, [umadija Aran|elovac, Bane
Ra{ka, {kola fudbala Mladost ra-
dost i Novi Pazar, po{to su se ja-
vili na javi poziv i saoop{tili kakva
je pomo} neophodna.

U planu je da akcija bude pro{ire-
na i na celu Srbiju, pa }e Sindikat
profesionalnih fudbalera „Nezavis-
nost“ nastaviti da prikuplja sredstva
i opremu koju }e uru~iti najugro ̀ e -
nijim klubovima, ali i onima kojima
je opstanak ugro`en zbog lo{e fina-
nsijske situacije.

POMOĆ ZA POPLAVLJENE

SOLIDARNOST: 
SPF NEZAVISNOST 
uručio je dragocenu
pomoć klubovima 
oštećenim u prolećnim 
poplavama
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Do srpske fudbalske scene
sporo sti`u najnovija dosti-

gnu}a u oblasti sportske nauke. 
Uobi~ajeno je da se u pogledu

novotarija naj~e{}e go-
vori o novom dizajnu
obu}e, dresova ili lop-
ti, ovog leta najzna~aj-
niji napredak
na~injen je u kreiranju
nove vrste kostobrana.
Pomo}ni detalj, {titnik
koji se otkako je
osmi{ljen pre vi{e od
stotinu godina u su{tini
nije bitnije menjao, sada
je dobio potpuno novi iz-
gled zahvaljuju}i
kori{}enju najsavremenije
tehnologije.

Kostobrani „G-FORM“
deo su obimnog projekta ko-
jim je sportistima raznih dis-
ciplina ponu|ena maksimalna
za{tita za relativno malo novca, a
da pri tom udobnost, bitna stavka
za ostvarenje vrhunskih rezultata,
nije naru{ena.

„G-FORM“ kostobrani sa~inje-
ni su od najsavremenijih materi-
jala na bazi RPT tehnologije. Pri-

menom RPT tehnologije, dobijen
je potpuno novi model {titnika.

U osnovi, „G-FORM“ kosto-
bran je lagan, savitljiv, mekan po-

put platna. Promena nastaje
kada fudbaler poput ~arape
obu~e ovaj kostobran. Tem-
peratura tela podsti~e po-
kretanje molekula koji gu-
meni deo {titnika za neko-
liko sekundi u~ine ~vrstim.
Istovremeno, specijalni di-
zajn kostobrana dovodi do
rasipanja sile udarca, tako
da prilikom najja~ih udara
noga ostaje za{ti}ena. 

Proizvo|a~ je osmislio i
atraktivnu reklamu za „G-
FORM“ kostobrane, a u
glavnoj ulozi je Edson Aran-
tes do Nascimento Pele, naj-
bolji fudbaler svih vremena.

Mo} „G-FORM“ demon-
strirana je pred Brazilcem

na najdrasti~niji na~in. Kosto-
bran je postavljen na staklenu
fla{u. Na nju je ba~ena gvozdena
kugla. Odbila se od {titnika, a fla{a
je ostala neo{te}ena, ~ime je doka-
zano da „G-FORM“ ima sposob-
nost rasipanja udarne sile kako bi

na najbolji na~in za{titio nogu fud-
balera. Demonstraciju je mogu}e
videti na videu postavljenom i na
sajtu Sindikata profesionalnih
fudbalera „Nezavisnost“: sindikat-
fudbalera.com.

Kostobrani su danas obavezan
deo opreme fudbalera. Modela
ima desetine, vi{e su ili manje
uspe{ni u nameni za koju su
osmi{ljeni. „G-FORM“ je doneo
ono {to je do sada kostobranima
nedostajalo. Anatomski su potpu-
no prilagodljivi nozi i prijanjaju
kao ~arapa. Savremena tehnologi-
ja je u~inila svoj deo posla. 

Videv{i mo} „G-FORM“, Pele
je zadovoljno zaklju~io da novi
model kostobrana pru`a maksi-
malnu za{titu fudbaleru.

-Va`no je da su kostobrani udo-
bni, da ne ometaju tokom igre, ali
jo{ va`nije je da mogu da za{tite
igra~a. @ao mi je {to ovakvih ko-
stobrana nije bilo u vreme kada
sam ja igrao. Tada smo koristili
druga~ije modele, manje udobne
i manje otporne na udarce. Ovo
{to sada vidim ispunjava sve stan-
darde. Udobni su i maksimalno
{tite – zaklju~io je Pele.

„G-FORM“ kostobrane mo-
gu}e je kupiti preko Interneta. U
Sjedinjenim Ameri~kim Dr`ava-
ma, gde se i nalazi firma koja
proizvodi ove {titnike, ko{taju 80
dolara. 

Prvi kostobrani pojavili su se u
vreme kad i prve kopa~ke. Od na-

stanka fudbala, igra~i su se na razne
na~ine dovijali kako da za{tite noge.
Uvek su to bili {titnici koje su nosili
ispod ~arapa.
Kako se igra razvijala i postajala sve

br`a pa i grublja, i {titnici su posta-
jali sve savremeniji i izdr`ljiviji.
Prema pravilima fudbala, kori{}enje
{titnika nije bilo obavezno sve do
poslednje decenije 20. stole}a. FIFA
je tek 1990. propisala da su kosto-
brani obavezan deo opreme fudba-
lera.

G-FORM: NOVI MODEL KOSTOBRANA 

Rasipanje sile

poklon... obaveza...
Povodom proslave pet godina rada Sindikata pro-

fesionalnih fudbalera „Nezavisnost“, Izvr{ni odbor
obezbedio je izvesnu koli~inu G-form kostobrana.
U okviru godi{njice, kostobrani }e biti podeljeni ~la-
novima organizacije. Prednost pri podeli ima}e ~la-
novi sa najdu`im sta`om i ~lanovi koji uredno
pla}aju godi{nju ~lanarinu.
Informacije je mogu}e dobiti u prostorijama SPFN.

Videvši moć
„G-FORM“
Pele je
zadovoljno
zaključio 
da novi 
model
kostobrana
pruža
maksimalnu
zaštitu
fudbaleru



nas sve ~e{}e doga|a, da klubovi
tra`e od igra~a da oproste deo du-
ga, ali nije isto oprostiti 2.000 evra
i dobiti 8.000 i oprostiti 20-30.000.
Svakom igra~u je va`no da igra,
makar i za manje novca, ali uslov-
ljavati igru novcem nije korektno.

Da li su samo klubovi krivi za
takvu situaciju?
- Mislim da klubovima pripada

najve}i deo krivice, ali i igra~i bi
morali da budu realniji. Moraju
da paze {ta i s kim dogovaraju.
Prili~no veliki broj njih ne vodi
ra~una {ta potpisuje. Moraju da

budu realni. Lepo je o~ekivati sto-
tine hiljada evra, ali neozbiljno je
dogovarati takve sume u zemlji u
kojoj klubovi nemaju taj novac. 

Igrali ste i u inostranstvu, bili
~lan Legije iz Var{ave… Da li
ste sli~na iskustva imali i preko
granice?
- Kad sam igrao u Poljskoj, tamo

jo{ nije bio oformljen sindikat
fudbalera. S druge strane, stranac
uvek ima povla{}en polo`aj u klu-
bu, jer je za{ti}en propisima FIFA
i mo`e da presko~i nacionalni sa-
vez. Naravno, ne maze strance u
svakom klubu i igra~i moraju da
paze kuda odlaze. Li~no u Polj-
skoj nisam imao ni najmanji pro-
blem, a poznato je da je Legija je-
dan od tamo{njih najve}ih klubo-
va koji pazi na ugled. Sada u Polj-
skoj postoji sindikat fudbalera, ali
nema ni blizu posla koliko ima sr-
pski.

Mnogi fudbaleri ka`u da im su
im dani po zavr{etku karijere
te{ki i neispunjeni. Kako ste Vi
pro{li kroz taj period?
- Mnogo lak{e, zahvaljuju}i po-

zivu sindikata. Kao i svaki fudba-
ler, tek kad mi se pribli`io kraj ka-
rijere shvatio sam da dolazi vreme
kad }u morati da radim ne{to dru-
go, ali nije mi bilo jasno {ta. @eleo
sam da ostanem u fudbalu,
me|utim, trenerski poziv me nije
privla~io. Mogao sam da odla`em
kraj karijere tako {to }u tr~karati
po terenima Prve lige ili Srpske li-
ge, ali ne bi to bilo po{teno ni pre-
ma samom sebi, ni prema porodi-
ci, najmanje prema saigra~ima. U
me|uvremenu sam shvatio da
sam mnogo vremena potro{io ne
vode}i ra~una {ta dolazi posle
fudbala. Ljudi fudbalere proce-
njuju kroz ono {to su uradili Vidi},
Stankovi}, Ivanovi}, Kolarov, Kr-
staji}, ali oni su tek deseti deo pro-
centa. Zato je {kolovanje tokom
karijere veoma va`no. U fudbalu,
ipak, nema mesta za sve.
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Aktuelno
Vrlo brzo ste dres zamenili ode-
lom, a teren kancelarijom. Ka-
ko se to dogodilo?
- Posle tri meseca po zavr{etku

karijere po~eo sam da radim u
SPFN. ^lan sam sindikata od
osnivanja i brzo sam prihvatio po-
nudu predsednika Poledice i se-
kretara Leki}a. Nisam sebe video
kao vlasnika kafi}a ili ne{to sli~no,
a na ovaj na~in sam ostao blizu
onoga {to najbolje znam da ra-
dim, a to je fudbal. Umesto s lop-
tom, dan vi{e provodim s papiri-
ma, ali to je prirodni red poteza.

Kako Vam izgleda rad sindika-
ta sada „iznutra“?
- Na `alost, onako kako sam

slu{ao dok sam bio fudbaler. Naj-
vi{e vremena potro{imo na `albe
igra~a i zahteve za raskid ugovora.
Situacija tako nala`e.

Kakva su Va{a iskustva sa ra-
dom SPFN?
- Ve}i deo karijere proveo sam

bez ~lanstva u sindikatu, jer nije
postojao. Kad je sindikat osno-
van, odmah sam postao ~lan.
Li~no meni, sindikat je pomogao
kad sam imao problem, a jedan
slu~aj jo{ re{ava. Iskreno, mislio
sam da }e to biti br`e, ali tek kad
sam ~uo podatak da je pred FIFA
~ak 7.000 zahteva za raskid ugo-
vora fudbalera iz celog sveta,
shvatio sam za{to ne mo`e br`e
do re{enja.

Da li mo`ete da uporedite si-
tuaciju kakva je danas u odno-
su na vreme kad ste pre 15 go-
dina Vi po~injali karijeru?
- Onda je situacija bila mnogo

bolja. Igra~i su bili vi{e po{tovani.
Nije to bilo idealno vreme, ali u
odnosu na sada{nje igra~i su bili u
boljem polo`aju. Ugovori i dogo-
vori su po{tovani, jer su i klubovi
vi{e vodili ra~una kako }e igra~i o
njima da govore. Bilo je ka{njenja
plata i ~ekanja na ugovorne rate,
ali igra~i su znali da }e dobiti svoj
deo. De{avalo se i ono {to se da-

AJAZDIN NUHI, 
TEHNIČKI SEKRETAR SPF NEZAVISNOST

Iz kopački
za računar

SVLAČIONICU ZAMENIO KANCELARIJOM: Ajazdin Nuhi



Kako ~lanstvo u AFE garantuje
ispunjenje ugovora?
- Ako se dogodi da igra~ ima neki

spor s klubom, zbog koga mu klub
ne ispunjava obaveze iz ugovora,
~lanstvo u AFE klub od udru`enja
dobija finansijsku za{titu. Igra~ }e
od AFE dobiti novac koji mu je
predvi|en ugovorom, a zatim }e
AFE od kluba da potra`uje taj no-
vac. ̂ ujem od igra~a u [paniji da je
AFE u skoro svakom
sporu naplatio novac, {to
zna~i da su njihovi pra-
vnici bili sigurni da su
igra~i u pravu.

Da li ste Vi imali po-
trebu da se obra}ate
AFE za pomo}?
- Nisam imao razloga

da od AFE tra`im po-
mo}, jer moj prethodni
klub Valjadolid je prema
meni bio korektan.
Ostajem, ipak, ~lan AFE
i po prelasku u Viljareal,
jer nikad se ne zna {ta
mo`e biti sutra.

^lanovi AFE su i fudbaleri naj-
ve}ih {panskih klubova, Reala
(Real FC) i Barselone (Barcelo-
na FC)?
- Ne znam ko su sve ~lanovi

udru`enja fudbalera, jer to je, ipak,
li~na odluka pojedinca, ali znam da
su fudbaleri Reala i Barselone, po-
gotovo [panci, dosta solidarni sa
fudbalerima manjih klubova, tako
da verujem da su i oni ~lanovi AFE.
Real i Barselona su daleko najbolje
organizovani i najja~i {panski klu-
bovi, pa sigurno da njihovim fudba-
lerima nije potrebna pomo} AFE,
me|utim, oni su deo fudbalske or-
ganizacije i ne izdvajaju se zbog toga
{to nemaju problema kao igra~i u
manjim klubovima?

Da li je finansijska kriza pogodi-
la {panske klubove?
- [panski klubovi imaju sve vi{e fi-

nansijskih problema, ali igra~i zbog
toga ne trpe mnogo. Veliki novac
prisutan je samo u Barseloni, Realu
i Atletiku, ostali su se prilagodili.
Zato su u mogu}nosti da po{tuju
ugovore, jer znaju koliko mogu da
se „protegnu“. Plate kasne uglav-
nom u klubovima druge i tre}e lige,

ali uglavnom uspevaju
da podmire tro{kove.
AFE ima u tome veliku
ulogu, jer stoji ispred
igra~a.  

Da li ste bili u~esnik
nekih aktivnosti AFE?
- Nisam, jer u [paniji

igra~i nemaju mnogo
prostora za aktivnosti
van kluba. Klub igra~u
organizuje dobar deo
`ivota, igra se veliki broj
utakmica, dani su popu-
njeni. U isto vreme i
AFE, ako ima potrebu

za samoreklamiranjem, uglavnom
anga`uje najpoznatije igra~e iz Rea-
la i Barselone, kako bi oni svojim
imenom privukli pa`nju medija, ali
i ~lanstva. To su uglavnom okuplja-
nja povodom raznih sve~anosti. 

Da li pratite rad Sindikata pro-
fesionalnih fudbalera „Nezavis-
nost“?
- Odsutan sam {est godina iz Sr-

bije. Dok sam igrao u Srbiji nije po-
stojalo udru`enje fudbalera, tako
da nisam mogao biti njegov ~lan.
^uo sam da je u me|uvremenu
osnovan sindikat i da se neke stvari
menjaju. Nisam upu}en do detalja
u rad sindikata, ali podr`avam sve
aktivnosti koje idu u korist boljeg
statusa fudbalera. Nadam se da }e
istrajati.

Intervju
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Asocijacija fudbalera  [panije
(Asociacion de fudbolistas

Espanoles – AFE) jedno je od naj-
starijih udru`enja profesionalnih
fudbalera na svetu i jedan je od osni-
va~a FIFPro, me|unarodne asoso-
cijacije udru`enja profesionalnih
fudbalera.

Pravo na ~lanstvo u AFE imaju
svi fudbaleri u tri najvi{a ranga
{panskog fudbala, oni koji igraju u
profesionalnim klubovima. Kako
je AFE organizovana i kako po-
ma`e fudbalerima ispri~ao je An-
tonio Rukavina, fudbaler Viljarea-
la (Villarreal FC) i reprezentativac
Srbije.

- Kad sam do{ao u [paniju, pre
dve godine, ~im sam potpisao za
Valjadolid (Valladolid), saigra~i su
me savetovali da se u~lanim u
udru`enje fudbalera. Sli~no
udru`enje postoji i u Nema~koj, gde
sam proveo prethodne ~etiri godi-
ne, pa sam znao o ~emu je re~. Po-
slu{ao sam savet i odmah sam se
u~lanio u AFE.

[ta je trebalo da u~inite da bi ste
postali ~lan AFE?
- Trebalo je samo da se javim

udru`enju, njihovi administrativci
su zavr{ili sve poslove. Trebalo je sa-
mo da potpi{em nekoliko dokume-
nata. 

[ta dobijate 
kao ~lan AFE?
- U principu, fudbaleri od AFE

najvi{e dobijaju finansijsku i pravnu
za{titu. Godi{nja ~lanarina je 100
evra,  a za taj novac igra~ je siguran
da }e njegov ugovor koji ima s klu-
bom biti po{tovan. ̂ lanarina je, za-
pravo, neka vrsta osiguranja koja
igra~u garantuje da }e dobiti ono {to
ima potpisano na papiru.

ANTONIO
RUKAVINA, 
FUDBALER
VILJAREALA I
REPREZENTATIVAC
SRBIJE

Ugovor siguran za 100 evra

29 
utakmica
igrao je
Antonio
Rukavina za
reprezentaciju
Srbije 



^lanstvo u Sindikatu profesiona-
lnih fudbalera „Nezavisnost“
mogu da ostvare svi profesiona-
lni fudbaleri koji su anga`ovani
u klubovima iz Super lige i Prve
lige Srbije. Tako|e, ~lanovi mo-
gu biti i srpski fudbaleri koji na-
stupaju za inostrane klubove.

Kao ~lan Sindikata profesiona-
lnih fudbalera „Nezavisnost“
fudbaler ujedno postaje i ~lan
Me|unarodne asocijacije sindi-
kata profesionalnih fudbalera –
FIFPro.

^lan Sindikata profesionalnih
fudbalera „Nezavisnost“ igra~
postaje potpisivanjem pristup-
nice i pla}anjem ~lanarine.

Svi podaci smatraju se strogo
poverljivim i koristi}e se samo u
svrhu za koju su namenjeni i uz
li~no odobrenje. Ovi podaci
ne}e biti predmet razmene sa
tre}im licima.

Info

više na... www.sindikatfudbalera.rs

http://www.facebook.com/#!/sindikatfudbalera011/3249 316; Fax: 011/3248 683

11000 BEOGRAD
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4. Pomo} za vreme {trajka
5. Pomo} u slu~ajevima otpu{ta-

nja s posla i u drugim slu~ajevi-
ma, prema odluci organa sin-
dikata

6. Obrazovanje za sindikalnu
akivnost

I ZATO ŠTO…
Zato {to bi trebalo da budete pri-

javljeni i primate redovnu zaradu

za svoj rad!
Zato {to je obaveza poslodavca

da upla}uje doprinose za penzijsko
i socijalno osiguranje!

Zato {to bi trebalo da imate ade-
kvatne uslove za rad!

Zato {to }ete, uz pomo} sindika-
ta, {tititi i unaprediti svoja prava!

Zato {to smo zajedno ja~i!

ZATO ŠTO ČLANSTVO
DIREKTNO OBEZBEĐUJE:

1. Besplatnu pravnu za{titu
- zastupanje pred abitra`nim

komisijama Zajednice fud-
balskih klubova Super lige
Srbije, Prve lige Srbije i svim
organima FSS

- pravne savete pri svim spo-
rovima na relaciji klub-igra~
- pravne savete prilikom pot-
pisivanja i raskidanja ugovora
- sastavljanje profesionalnih
ugovora

2. Trening kamp za igra~e bez
ugovora
- Sindikat profesionalnih fud-
balera „Nezavisnost“, za svoje
~lanove koji su trenutno bez
anga`mana u klubovima, sva-
ke godine, u toku letnje pau-
ze u prvenstvu, organizuje
trening kamp, prijateljske
utakmice i u~e{}e na turniru
FIFPro-a kako bi im pru`io
mogu}nost za prezentiranje
njihovih kvaliteta i potpisiva-
nje novih ugovora.

3. Kolektivno pregovaranje o zara-
dama i drugim pravima zaposlenih

POSTATI
ZAŠTO
^LAN?
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